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 Protokół Nr XIX/2019  

z Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r.   

  

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Grójcu 

ul. Piłsudskiego 59.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak o godzinie 10.00 otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

Następnie powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Dyrektorów 

jednostek organizacyjnych Powiatu Grójeckiego oraz Naczelników wydziałów 

Starostwa Powiatowego, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu oraz przybyłych 

gości.    

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że obecnie w Sesji uczestniczy  

17 radnych, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności 

stanowi (zał. nr 1) do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał klauzurę informacją RODO.    

    

Ad. 3  

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawianie autopoprawek do następujących projektów Uchwał Rady Powiatu 

/załącznik/  

 Projekt Uchwały Rady Powiat w sprawie uchwalenia Budżetu Powiatu 

Grójeckiego na rok 2020. – autopoprawka została przyjęta 13 głosów „za” 

przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 Projekt Uchwały Rady Powiat w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2020-2032 – autopoprawka została 

przyjęta 14 głosów „za” przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 
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 Projekt Uchwały Rady Powiat zmieniający uchwałę Budżetową Powiatu 

Grójeckiego na rok 2019 – autopoprawka została przyjęta 14 głosów „za” 

przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 Projekt Uchwały Rady Powiat w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2019-2032, – autopoprawka została 

przyjęta 14 głosów „za” przy 1 głosach „przeciw” i 2 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje 

Starosty Grójeckiego. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

5.1. uchwalenia Budżetu Powiatu Grójeckiego na rok 2020 wraz z autopoprawką.  

 odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

 przedstawienie opinii Komisji, 

 odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie: opinii i wniosków komisji, o których 

mowa w ust. 2,  

 dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie,  

 głosowanie nad ostatecznym projektem uchwały budżetowej.  

5.2. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 

2020-2032 wraz z autopoprawką. 

5.3. zmieniająca uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2019 wraz  

z autopoprawką.   

5.4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  

2019-2032 wraz z autopoprawką. 

5.5. likwidacji Powiatowej Biblioteki Publicznej w Grójcu.  

6. Sprawozdanie z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

7. Interpelacje i zapytania radnych.  

8. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 



3 
 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 17 głosów „za”.   

Ad. 4  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego. – przedstawił Starosta Krzysztof Ambroziak /załącznik/  

 

Radny Władysław Kumorek poruszył sprawę drogi na terenie gm. Jasieniec gdzie 

najkorzystniejszą ofertę w przetargu złożyła firma z Jasieńca, która realizowana 

inwestycje Wierzchownia – Zbrosza Duża do, której to inwestycji były zastrzeżenia.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że będzie wyłoniony inspektor nadzoru, 

który będzie monitorował inwestycję. W dokumentacji jest zapis dot. laboratorium, 

które będzie sprawdzało stan wykonania nawierzchni drogi.     

 

Ad. 5  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

 

Ad. 5.1  

Projekt Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Budżetu Powiatu Grójeckiego 

na rok 2020. -  przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka. Szczegółowe dane 

zawiera załącznik do niniejszego protokołu.  

Skarbnik Powiatu Witold Kępka odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie. Szczegółowe dane zawiera załącznik do 

niniejszego protokołu.   

Poszczególni Przewodniczący Komisji Stałych Rady Powiatu przedstawili pozytywne 

opinie o projekcje Budżetu Powiatu Grójeckiego na rok 2020 r.  

1. Opinia Komisji Zdrowa, Pomocy Społecznej, Spraw Socjalnych   

i Przeciwdziałania Bezrobociu 

2. Opinia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Geodezji  

3. Opinia Komisji Transportu Zbiorowego i Dróg Publicznych 

4. Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji  

5. Opinia Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu  

Opnie Komisji Stałych Rady Powiatu stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych na sali 

obrad 17 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 17 radnych. 
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Uchwała Nr XIX/131/2019 została przyjęta 14 głosów „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymującym się”. 

 

Ad. 5.2    

Projekt Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2020-2032 wraz z autopoprawką - 

przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka. Szczegółowe dane zawiera załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych na sali 

obrad 17 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała Nr XIX/132/2019 została przyjęta 14 głosów „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”.  

Ad. 5.3  

Projekt Uchwały Rady Powiatu zmieniający uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego 

na rok 2019 wraz z autopoprawką - przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka. 

Szczegółowe dane zawiera załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych na sali 

obrad 17 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała Nr XIX/133/2019 została przyjęta jednogłośnie 17 głosów „za”. 

Ad. 5.4 

Projekt Uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Grójeckiego na lata 2019-2032 wraz z autopoprawką - przedstawił Skarbnik 

Powiatu Witold Kępka. Szczegółowe dane zawiera załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu 

poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych na sali 

obrad 17 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała Nr XIX/134/2019 została przyjęta jednogłośnie 17 głosów „za”. 

Ad. 5.5  

Projekt Uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Powiatowej Biblioteki Publicznej 

w Grójcu – przedstawiła Naczelnik Wydz. EiZ Barbara Orłowska. Szczegółowe dane 

zawiera załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Radna Grażyna Kijuc zwróciła się z zapytaniem, dlaczego po raz kolejny głosujemy 

sprawę biblioteki.  

 

Naczelnik Wydz. EiZ Barbara Orłowska wyjaśniła, że uchwały podejmowane są 

zgodnie z przepisami prawa. Sześć miesięcy temu Rada Powiatu podejmowała 

uchwałę dot. zamiaru likwidacji Biblioteki Powiatowej, następna uchwała dot. 

przekazania zadań a dziś jest uchwała dot. likwidacji Biblioteki Powiatowej.  

 

Radna Grażyna Kijuc poinformowała, że jest przeciwna likwidacji biblioteki.   

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji poinformował, 

że komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych na sali 

obrad 17 radnych. W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała Nr XIX/135/2019 została przyjęta 11 głosów „za” przy 5 głosach 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

Ad. 6 

Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Adam Balcerowicz poinformował, że komisja 

odbyła posiedzenie w celu zaopiniowania projektów uchwał będących tematem 

obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu.  
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Ad. 7  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że nie wpłynęła żadna 

interpelacja i zapytanie. 

 

Ad. 8  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Radny Jan Madej poruszył sprawę nierównego traktowania Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Warce i Grójcu.   

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem do Starosty czy był poruszany 

temat dofinansowania szpitala w Nowym Mieście na posiedzeniu zarządu. Następnie 

radny zwrócił się z zapytaniem czy to prawda, że bez ustaleń ze Skarbkiem nie 

można zgłaszać formalnych wniosków dot. zmian w budżecie.   

 

Starosta Krzysztof Ambroziak zwracając się do radnego Wojtczaka poinformował, że 

radny był członkiem zarządu i wie jak funkcjonują finanse powiatu. W budżecie 

powiatu została zapisana kwota na szpital w Nowym Mieście w ramach możliwości 

finansowych powiatu.  

 

Skarbnik Powiatu Witold Kępka poinformował, że w przyjętym budżecie na 2020 r. 

zaplanowano środki na szpital w Nowym Mieście dot. realizacji projektu, który nie 

doszedł do skutku w 2019 r. a dot. sterylizatorni w kwocie 83 tys. zł. Na projekt jest 

zaplanowana kwota w wysokości 457.581 zł. Z tytułu poręczeń mamy podpisane 

umowy i powiat jest zobowiązany do spłaty kredytów za szpital w Nowym Mieście 

jest to kwota 1.169.848 zł. 

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że w SP ZOZ Nowe Miasto rośnie dług  

i jest to zagrożenie dla szpitala. Należy podjąć kroki, aby poprawić sytuację  

w szpitalu. Radny poprosił o przedawnienie pisma, jakie było przesłane do Starosty 

od Prezesa PCM Grójec.  

Następnie radny złożył oświadczenie informując, że dużo środków było 

inwestowanych w drogi. Radny poinformował, że najwięcej środków było 

przekazanych przez Rząd RP, czyli ok. 27 mln zł. w tym od Wojewody 
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Mazowieckiego 13 mln zł., Urząd Marszałkowski ok. 2.200.000 tys. zł., Gminy 

przekazały ok. 5 mln zł., Powiat 4,7 mln zł., sponsorzy 1,2 mln zł.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że należy tylko podziękować 

za te środki a nie wyliczać, kto ile środków przekazał.  

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że w poprzedniej kadencji nie było 

przekazanych ze strony Rządu RP dodatkowych środków na szpital w Nowym 

Mieście.  

 

Radna Teresa Bednarska odniosła się do wypowiedzi radnego Madeja, który zwrócił 

uwagę na rozbieżności w finansowaniu Warsztatów Terapii Zajęciowej. Radna 

wyraziła swoje zadowolenie, co do zwiększenia nakładów finansowych odnoście 

Warsztatów przez Parafie Miłosierdzia Bożego w Grójcu. Odnosząc się do Biblioteki 

Powiatowej poinformowała, że była prowadzona batalia o powołanie biblioteki a teraz 

została zlikwidowana.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak odniósł się do nienajlepszych warunków 

lokalowych biblioteki informując, że teraz biblioteka będzie w dobrych warunkach  

i będzie służyć mieszkańcom.        

 

Radny Jan Madej odniósł się do trudnej sytuacji szpitala w Grójcu.  

 

Radna Marzena Rosołowska odnosząc się do zadłużenia szpitala przypominała 

sytuacje, kiedy p. Prezes powiedziała, że ma problemy po poprzednim zarządzie 

szpitala, ponieważ zostały podpisane porozumienia finansowe i obiecane środki dla 

pielęgniarek natomiast te środki były wypłacane przez Prezesa. Nie można mówić, 

że szpital został pozostawiony bez obciążeń, bo to jest nieprawda. Następnie 

odniosła się do błędów podczas przetargu na budowę SOR-u oraz do inwestycji 

drogowych na terenie powiatu.    

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak odnosząc się do sprawy biblioteki 

poinformował, że poprzedni zarząd prowadził zawansowane rozmowy z Burmistrzem 

Grójca o przekazanie biblioteki, ale Burmistrz nie chciał się wyrazić zgody na kwotę 

100 tys. zł. 

 

Radny Wojciech Wojtczak odnosząc się do wypowiedzi radnej Marzeny Rosołowskiej 

poinformował, że na terenie Gminy Pniewy zostało wykonanych wiele inwestycji na 
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38 km dróg, gdzie na innych gminach jest o wiele więcej dróg między innymi Gmina 

Błędów gdzie jest ponad 90 km dróg.  

 

Radna Grażyna Kijuc poinformowała, że były Starosta chciał przekazać bibliotekę do 

Gminy Grójec, ale bibliotekę jeszcze nieistniejącą. Należy te sprawy rozgraniczyć. 

Na etapie nie utworzenia samodzielnej biblioteki były prowadzone rozmowy na ten 

temat i kwota 100 tys. zł. nie wystarczała, aby Gmina Grójec zgodziła się na to 

zadanie. Obecnie biblioteka powstała zostały poniesione koszty i nie należy 

umniejszać warunkom lokalowym, ponieważ wizytacje z Warszawy oceniły bibliotekę 

pozytywnie.  

 

Radny Paweł Iwanicki odniósł się do Wieloletniej Prognozy Finansowej gdzie  

w załączniku nr 2 jest zapis dot. DPS w Nowym Mieście, który jest prowadzony przez 

siostry zakonne jest zmniejszenie środków o kwotę ponad 6 tys. zł.  

 

Skarbnik Powiatu Witold Kępka poinformował, że w placówce została zmniejszona 

kwota w związku z przedstawionym pismem z Wydz. EiZ. Zmniejszanie jest 

wykonane na podstawie kalkulacji kosztów.  

 

Radny Adolf Maciak odniósł się do sprawy realizacji drogi w msc. Anielin – Oczesały. 

Radny zwrócił się z zapytaniem, co dalej dzieje się w tej sprawie. Następnie poruszył 

problem odkrzaczania poboczy. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak odnosząc się do sprawy drogi w Oczesałach 

poinformował, że były prowadzone rozmowy dot. szerokości pasa. Na posiedzeniu 

Zarządu Powiatu zostało zlecone rozpoznanie sprawy. Okazało się, że prace 

prowadził geodeta i były pobierane dokumenty z archiwum. Ustaliśmy, że zostanie 

zorganizowane spotkanie w terenie. Odnośnie realizacji drogi to powiat realizuje 

inwestycje, które są wspófinansowane między innymi przez samorządy gminne. 

Kosztorysy są przygotowane przez Dyrektora PZD.  

 

Radny Wojciech Wojtczak odniósł się do sprawy posiedzeń komisji klęskowych. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że do dnia 24 grudnia br. nie wpłynął 

jeszcze protokół z komisji klęskowej. 

 

Pan Adrian Jachoski Dyrektor PZD Grójec poinformował, że parce dot. odkrzaczania 

prowadzone są sukcesywnie obecnie prowadzone są na terenie gminy Mogielnica 
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oraz Chynów. Dyrektor poinformował, że jeśli radni mają informacje gdzie występuje 

problem odkrzaczania to należy sprawę zgłosić do PZD.  

 

Radny Jan Madej poinformował, że w Nowej Wsi przy parku istnieje potrzeba 

odkrzaczania poboczy.    

 

Radny Władysław Kumorek odniósł się do sprawy drogi Tworki – Osiny. Następnie 

poruszył sprawę odkrzaczenia poboczy w kierunku Woli Łychowskiej gdzie znajduje 

się Środowiskowy Dom Samopomocy.  

 

Dyrektor PZD Adrian Jachoski odnosząc się do wypowiedzi radnego poformował, że 

w pierwszej kolejności geodeta powinien wskazać pas potrzeby do wykonania 

inwestycji. Następnie przeprowadzić rozmowy z mieszkańcami dot. przekazania 

gruntów na rzecz powiatu w celu wykonania inwestycji. Odnosząc się do 

odkrzaczania (topole) poboczy w kierunku Woli Łychowskiej poinformował, że jeśli 

dostaniemy decyzję na wycinkę to sprawa zostanie zrealizowana.  

 

Radny Paweł Iwanicki odniósł się do sprawy zatrudnienia w SP ZOZ Nowe Miasto  

i zwrócił się o przedstawianie informacji dot. likwidacji stanowisk, przeniesień na inne 

stanowiska.  

 

Radny Dariusz Piątkowski poruszył sprawę finansowania WTZ-ów.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak poinformował, że spawa finasowania WTZ-ów od lat 

jest prowadzona w taki sam sposób.  WTZ Warka otrzymuje 140 tys. zł. a WTZ 

Grójec 160 tys. zł.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak odczytał podziękowanie mieszkańca 

Powiatu Grójeckiego dla personelu oddziału chirurgicznego PCM Grójec za troskliwą  

i profesjonalną opiekę medyczną. /załącznik/  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak oraz Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak  

złożyli podziękowania za współpracę Dyrektorowi Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Grójcu.   

 

Dyrektor Biblioteki Powiatowej podziękowała Radzie Powiatu, Zarządowi Powiatu 

oraz pracownikom Biblioteki za współpracę.  

 



10 
 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zaprosił radnych do obejrzenia nowej 

karetki, która stoi przed budynkiem urzędu.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak przypominał, że Prezes PCM Grójec złożyła wniosek 

gdzie szpital uzyskał 400 tys. zł. na zakup karetki.    

                           

Ad. 9  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Janusz 

Karbowiak o godz. 11.30 zamknął posiedzenie wypowiadając formułę „Zamykam 

Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

 

     Protokołowała:                                                                    Przewodniczył: 

 

     Ineza Banach                                                                    Janusz Karbowiak   

 

 


